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ZPRÁVA STAROSTKY
Vážení spoluobčané,

	 je	před	námi	nové	volební,	ve	kterém	by	mělo	dojít	k	realizaci	
většiny	 naplánovaných	 projektů.	 Vrásky	 na	 čele	 nám	 dělají	
ceny	materiálů,	inflace	a	ceny	energií.	Nevíme,	co	bude	a	s	čím	
můžeme	počítat.	

	 Kromě	 rozjetých	 projektů	 v	 poslední	 době	 řešíme	
vybudování	přechodů	pro	chodce	na	komunikaci	Komenského	
při	 vjezdu	 z	 Plzně,	V	Hořejkách	 a	 na	 Závisti.	 Zjišťovala	 jsem,	
za	jakých	podmínek	a	kde	se	přechody	staví.	

1.	 Přechody	se	zásadně	zřizují	na	silnicích	s	rychlostí	50	km/h	
a	menší.	Se	zvětšující	se	rychlostí	se	zvětšuje	i	brzdní	dráha.	
Pokud	řidič	jede	rychlostí	50	km/hod	brzdí	a	zastaví	těsně	
před	přechodem,	tak	pokud	ze	stejného	místa	začne	brzdit	
další	řidič	jedoucí	rychlostí	60	km/hod,	projíždí	přes	přechod	
rychlostí	40	km/hod.	Při	rychlosti	70	km/hod	již	řidič	není	
schopen	jakýmkoliv	způsobem	reagovat	na	chování	chodce	
na	přechodu.

2.	 Přechod	 musí	 být	 od	 někud	 někam.	 Musí	 být	 zajištěna	
návaznost	pěší	dopravy.

3.	 Ke	 zřízení	 přechodu	 musí	 být	 důvod.	 Přechod	 musí	 být	
dostatečně	zatížen	jak	pěší,	tak	motorovou	dopravou.

4.	 Každý	přechod	musí	mít	vybudovánu	dostatečnou	nástupní	
plochu.

5.	 Na	nástupní	 plochu	musí	 být	 zajištěn	 dostatečný	 rozhled.	
Každý	 řidič	 musí	 vidět,	 co	 se	 děje	 na	 nástupní	 ploše	
přechodu,	aby	mohl	reagovat	na	chování	chodců	a	chodec	
musí	mít	dobrý	výhled	na	přijíždějící	vozidlo.

6.	 Přechod	 nesmí	 být	 moc	 dlouhý.	 Se	 zvětšující	 se	 délkou	
přechodu	se	zvětšuje	doba,	kterou	chodec	tráví	na	vozovce.	
Přechody	delší	než	7	m	je	vhodné	rozdělit	dělícími	ostrůvky.

	 Existují	 ještě	 další	 body,	 týkající	 se	 přechodů	pro	 chodce,	

ale	 vyjmenovala	 jsem	 ty	 nejzákladnější.	 Na	 Komenského	
ulici,	 jak	 všichni	 dobře	 víme,	 se	 nejezdí	 50ti	 kilometrovou	
rychlostí.	 Vybudování	 přechodu	 je	 nebezpečné.	 Ani	 vytížení	
v	 těchto	 místech	 není	 dostatečné.	 Při	 návštěvě	 této	 lokality	
s	 dopravním	 projektantem	 jsme	 během	 více	 jak	 hodiny	
neviděli	 nikoho	 přecházet.	 Přesto	 jsme	 apelovali,	 aby	 mohl	
být	 přechod	 vybudován.	 Největší	 problém	 je	 tedy	 s	 rychlostí	
projíždějících	 vozidel.	 Paradoxně	 jezdí	 rychleji	 auta	 z	 obce	
než	do	obce.	Jako	jediné	řešení	je	vytvoření	studie	na	celkové	
zpomalení	 Komenského	 ulice,	 ze	 které	 by	 mělo	 vzejít	 řešení	
našeho	problému.	Tahle	komunikace	není	ve	vlastnictví	obce,	
budeme	muset	vyjednávat	s	Krajem,	ale	chceme	mít	připravené	
projekty,	kdyby	se	ulice	opravovala,	abychom	se	mohli	připojit.	
Jestliže	 Kraj	 nebude	 počítat	 s	 tak	 rozsáhlou	 rekonstrukcí	
Komenského,	 bude	 muset	 obec	 vše	 financovat	 z	 vlastních	
zdrojů,	za	předpokladu,	že	dostane	souhlas	od	Kraje.	

	 Vážení	 spoluobčané,	 opět	 je	 tady	 čas	 vánoční.	Čas,	 kdy	 si	
uvědomujeme,	co	je	v	životě	nejvýznamnější.

	 Ten,	kdo	v	životě	už	svého	blízkého	ztratil	ví,	že	nejdůležitější	
je	 rodina,	 naše	 děti,	 rodiče,	 prarodiče,	 vnoučata,	 sourozenci,	
prostě	naši	nejbližší.	Važte	si	každého	okamžiku,	který	s	nimi	
můžete	strávit.	Vánoce	jsou	svátky	klidu	a	pohody,	televizních	
pohádek	a	filmů,	vůně	vanilkových	rohlíčků	a	svařeného	vína,	
čekání	 na	 Ježíška,	 shonu	 a	 nervozity.	 Tak	 si	 to	 všechno,	 co	
k	Vánocům	patří,	pořádně	užijte.

	 A	 co	 popřát	 do	 nového	 roku?	 To	 nejdůležitější	 v	 životě	 je	
štěstí	a	zdraví,	pohoda	a	klid.	To	bych	si	pro	nás	všechny	moc	
přála.

Mgr. Vladimíra Štejrová
starostka obce

Schvaluje
01.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	ověřovatele	zápisu	
zastupitelku	paní	Ing.	Markétu	Vachlovou	a	zastupitele	pana	
JUDr.	Roberta	Majera,	určuje	zapisovatelku	slečnu	Michaelu	
Wabneggerovou.

02.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	upravený	program	
ustavujícího	zasedání	zastupitelstva.	

03.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	v	souladu	s	§	84	odst.	2	písm.	
k)	zákona	o	obcích	schvaluje,	že	pro	výkon	funkce	starosty	
obce	bude	člen	zastupitelstva	uvolněn.

Volí
04.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	starostkou	
Mgr.	Vladimíru	Štejrovou.

05.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	místostarostou	Stanislava	
Duška.

06.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	za	člena	rady	obce	
Ing.	Markétu	Vachlovou.

07.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	za	člena	rady	obce	
Přemysla	Krse.

08.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	za	člena	rady	obce	
Stanislava	Dvořáka.

12.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	předsedkyní	finančního	
výboru	Ing.	Markétu	Vachlovou.

13.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	předsedou	kontrolního	
výboru	Jiřího	Šebka.

14.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	předsedou	výboru	
pro	osadu	Hradčany	Přemysla	Krse.

15.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	členy	finančního	výboru	
Mgr.	Hanu	Horkou	a	Stanislava	Kabáta.

16.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	členy	kontrolního	
o	výboru	JUDr.	Roberta	Majera,	Ing.	Martina	Krále,	Stanislava	
Dvořáka	a	Ing.	Pavla	Lederbucha

17.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	volí	členy	výboru	pro	osadu	
Hradčany	Zbyňka	Vokračku	a	pana	Stanislava	Doubka.

Zřizuje
09.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	zřizuje	finanční	výbor,	který	
bude	tříčlenný.

10.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	zřizuje	kontrolní	výbor,	který	
bude	pětičlenný.

11.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	zřizuje	výbor	pro	osadu	
Hradčany,	který	bude	tříčlenný.

Stanovuje
18.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	v	souladu	s	§	72	odst.	2	a	§	84	
odst.	2	písm.	n)	zákona	o	obcích	stanovuje	odměny	za	výkon	
jednotlivých	funkcí	neuvolněných	členů	zastupitelstva	takto:
místostarosta	24.250,-	Kč,
člen	rady	2.860,-	Kč,
předseda	výboru	nebo	komise	1.540	,-	Kč,
člen	výboru	nebo	komise	1.150,-	Kč,
člen	zastupitelstva	bez	dalších	funkcí	1.490,-	Kč.

19.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	v	souladu	s	§	74	odst.	3	a	§	84	
odst.	2	písm.	n)	zákona	o	obcích	stanovuje,	že	při	souběhu	
výkonu	dvou	či	více	funkcí	se	odměna	neuvolněnému	členovi	
zastupitelstva	obce	poskytne	jako	součet	nejvýše	tří	odměn	
stanovených	pro	jednotlivé	funkce,	upravené	v	§	74	odst.	3	
zákona	o	obcích	[člen	rady,	předseda	výboru	nebo	komise,	
člen	výboru	nebo	komise].

20.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	v	souladu	s	§	72	odst.	2	
a	§	84	odst.	2	písm.	n)	zákona	o	obcích	stanovuje,	že	odměny	
za	výkon	funkce	neuvolněného	člena	zastupitelstva	se	
budou	poskytovat	ode	dne	přijetí	tohoto	usnesení	a	v	případě	
nastoupení	náhradníka	na	uvolněný	mandát	bude	odměna	
náležet	ode	dne	složení	slibu.

21.01/2022
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	stanovuje,	že	v	případě	
personální	změny	v	obsazení	jednotlivých	funkcí,	tj.	v	případě	
nového	zvolení	do	funkce	(starosty,	místostarosty,	předsedy	
výboru,	předsedy	komise,	člena	výboru,	člena	komise)	bude	
odměna	náležet	ode	dne	zvolení	do	této	funkce.

Mgr. Vladimíra Štejrová, starostka obce
Stanislav Dušek, místostarosta obce

USNESENÍ Z OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

1. ZO | Obec Chlumčany | 20. ŘÍJNA 2022
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Pozůstalým projevujeme 
upřímnou soustrast. 

OÚ Chlumčany

Vážení jubilanti, 
blahopřejeme Vám k Vašemu životnímu jubileu a přejeme Vám pevné zdraví a mnoho dalších 
let v radosti a pochopení Vašich nejbližších. Vážíme si Vašich činů, které jste vykonali 
a děkujeme Vám za vše. OÚ Chlumčany

Vzpomínáme

Oslavili

Narodili se

KRONIKA

ZÁŘÍ 2022
Diana	Šámalová
Lilien	Fontová

LISTOPAD 2022
Jan	Křivan

SRPEN 2022
Božena	Hanzlíková	(1952)

ZÁŘÍ 2022
Zdeňka	Hodinářová	(1935)
Jan	Pöndl	(1969)
Pavel	Hajžman	(1935)
Jaroslava	Lázóková	(1961)

ŘÍJEN 2022
Věra	Bohmannová	(1930)
Marie	Knížová	(1942)
Jana	Štolbová	(1942)

BLAHOPŘÁNÍ K 75.NAROZENINÁM
Valečková	Marie	
Křížek	Jaroslav
Kotraba	Josef
Vopálenská	Věra
Bártová	Miluše
Šícho	Milan
Vojáčková	Marta
Živná	Věra
Šedivcová	Marie
Kotrabová	Věra
Mourek	Ladislav
Alblová	Eva

BLAHOPŘÁNÍ K 80.NAROZENINÁM
Lucáková	Anna
Nollová	Milada
Pětivlas	Zdeněk
BLAHOPŘÁNÍ K 85.NAROZENINÁM
Formanová	Jana
Hošek	Jaroslav
BLAHOPŘÁNÍ K 86.NAROZENINÁM
Regner	Jaroslav
Vlček	Zdeněk
Vaněčková	Marie

BLAHOPŘÁNÍ K 87.NAROZENINÁM
Benedikt	Václav
Lukáš	František
BLAHOPŘÁNÍ K 88.NAROZENINÁM
Varga	Ján
BLAHOPŘÁNÍ K 89.NAROZENINÁM
Kabátová	Věra
BLAHOPŘÁNÍ K 91.NAROZENINÁM
Ptáček	Zdeněk
BLAHOPŘÁNÍ K 95.NAROZENINÁM
Štefková	Božena

INFORMACE Z OBCE
Přehled investičních akcí 
Název akce Aktuální stav Další krok
Nový	sběrný	dvůr	u	ČOV čeká	na	kolaudaci výběr	provozovatele
Hřiště	s	umělým	povrchem stavební	práce	se	dokončují kolaudace	rok	2023
Vestavba	osobních	výtahů	č.p.	350,	351	a	352 stavební	práce	probíhají kolaudace	rok	2023
Stavební	úpravy	domu	s	pečovatelskou	službou stavební	práce	probíhají kolaudace	rok	2023
Nový	vrt	HV-3 probíhá	čerpací	zkouška hodnocení	zkoušek
Rekonstrukce	místní	komunikace		
Svatopluka	Čecha	a	Na	Výsluní stavební	práce	probíhají kolaudace	rok	2024

Rekonstrukce	MK	–	Nové	Sídliště čeká	na	schválení	zastupitelstvem výběrové	řízení	na	zhotovitele
Prodloužení	kanalizace	Na	Výsluní čeká	na	schválení	zastupitelstvem výběrové	řízení	na	zhotovitele
Rekonstrukce	mateřské	školy	č.p.	332 čeká	na	stavební	povolení výběrové	řízení	na	zhotovitele
Přístavba	hasičské	zbrojnice	-	Chlumčany čeká	na	stavební	povolení schválení	zastupitelstvem

Rekonstrukce	Kulturního	domu čeká	na	stavební	povolení	
a	schválení	zastupitelstvem výběrové	řízení	na	zhotovitele

I.Etapa	místní	komunikace	a	parkování	
u	Kulturního	domu

čeká	na	stavební	povolení	
a	schválení	zastupitelstvem výběrové	řízení	na	zhotovitele

Zázemí	pro	sportovce čeká	na	stavební	povolení		
a	projekt	pro	provedení	stavby schválení	zastupitelstvem

Rekonstrukce	ČOV příprava	zadávacích	podmínek	
pro	výběrové	řízena	na	projekt výběrové	řízení	na	projektanta

Ing. Kristýna Suchá, technička OÚ

Sběrné místo pod kulturním domem
	 Pár	 informací	 ke	 sběrnému	místu	 pod	 kulturním	 domem.	
Bohužel	 jsme	 byli	 donuceni	 jej	 na	 pár	 dní	 uzavřít	 z	 důvodu	
obrovského	nárůstu	 odpadu	 a	 jeho	hromadění	 v	 něm.	Vše	 se	
několik	 dní	 dostávalo	 do	 normálu.	 Nahromaděný	 odpad	 se	
likvidoval	 a	 postupně	 třídil	 a	 odvážel.	 Naše	 představa	 byla	
sběrné	místo	nechat	non	stop	otevřený.	To	bohužel	nebyl	dobrý	
nápad.	Začali	jsme	areál	pro	odpady	na	noc	zamykat,	ale	i	tak	
pořád	 špatně.	 Doslechlo	 se	 nám,	 že	 do	 Chlumčan	 vozí	 a	 teď	
mi	promiňte	to	slovo	„bordel“	nadneseně	půlka	okresu!	A	nás	
to	stojí	nemalé	peníze.	Tak	že,	Rada	obce	rozhodla	o	zavedení	
na	 zpět	 otvírací	 doby	 s	 pracovníkem,	 který	 vše	 pohlídá.	
Momentálně	 funguje	 ve	 dnech	 pondělí	 a	 středa	 v	 otvíracích	
hodinách	 13-17	 hodin,	 a	 také	 v	 sobotu,	 a	 to	 od	 9-13	 hodin.	
Na	 závěr	 přátelé	 něco	 k	 zamyšlení.	 Zarážející	 je	 to,	 že	 obec	
Chlumčany	má	krásný	nový	funkční	sběrný	dvůr	a	nemůže	ho	
zatím	používat,	protože	stále	marně	čekáme	na	jeho	kolaudaci	
u	stavebního	úřadu	v	Dobřanech.	Bohužel.

Stanislav Dušek, místostarosta

Obecní zeleň
	 Ke	konci	 září	 a	 v	 říjnu	nám	proběhli	 zdravotní	 a	 výchovné	
řezy	 na	 stromech	 zanesených	 v	 pasportu	 listnatých	
a	jehličnatých	stromů.	Je	až	neskutečné,	co	jsme	odvozili	větví	
k	likvidaci.	Nejprve	z	náměstí,	pak	ze	starých	a	nových	bytovek.	
V	nejbližších	dnech	nás	ještě	čekají	staré	Chlumčany	a	budeme	
to	mít	komplet	hotovo.	Zásah	se	týkal	víc	jak	čtyř	set	stromů.	Jen	
pro	zajímavost,	pokud	se	zadíváte	do	některých	korun	stromů	
na	náměstí,	uvidíte	tzv.	lanové	vazby,	je	jich	tam	hned	několik.	
Slouží	pro	naše	bezpečí.
	 Na	 začátku	 listopadu	 nám	 proběhla	 podzimní	 výsadba	
listnatých	stromů	do	prostoru	starých	a	nových	bytovek	a	také	
do	parku	U	Svaté	Anny.	Celkem	bylo	vysazeno	83	kusů	javorů,	
jasanů,	jeřábů,	buků	a	bříz.	Máme	radost,	že	se	na	akci	povedla	
čerpat	dotace.

Stanislav Dušek, místostarosta

Veřejné osvětlení
	 Obec	 Chlumčany	 vlastní	 a	 spravuje	 veřejné	 osvětlení	
v	 Chlumčanech	 a	 na	 Hradčanech.	 Osvětlení	 U	 Keramičky	
vlastní	a	spravuje	společnost	Lasselsberger	s.r.o.
Nefunkční	a	poškozené	osvětlení	obce	můžete	hlásit	na	email:	
technik@obec-chlumcany.cz	 nebo	 v	 pracovní	 době	 na	 tel.:	
725	452	388.	Opravy	jsou	objednávány	podle	potřeby.

Ing. Kristýna Suchá, technička OÚ

Odstranění odpadkových košů 
ze hřbitova
	 Rozhodli	 jsme	se	odstranit	ze	hřbitova	odpadkové	koše.	Asi	
si	 říkáte	proč?	Důvod	 je	 jednoduchý.	A	 to	neustálý	nepořádek	
v	 jejich	 okolí.	 Obecní	 četa	 hřbitov	 vyváží	 a	 uklízí	 pravidelně	
dvakrát	týdně.	Poslední	kapka	kápla	o	dušičkách.	Koše	narvané	
k	prasknutí,	v	okolí	košů	nepořádek	a	kupodivu	kontejner	před	
hřbitovem	 poloprázdný!	 Osobně	 tomu	 nerozumím.	 A	 vrchol	
je,	 že	 ještě	 dostaneme	 vynadáno	 za	 neuklizený	 hřbitov.	 Co	
děláme	 špatně?	 Nevím.	 Tak	 to	 teď	 uděláme	 bez	 košů,	 pouze	
s	kontejnerem,	jako	na	jiných	hřbitovech.

Dům s pečovatelskou službou 
	 Stavební	práce	pokračují	dle	plánu.	Byly	dokončeny	bourací	
práce	a	vybudovány	nové	příčky.	V	současnosti	probíhá	výměna	
střešní	 krytiny,	 zateplování	 fasády	 a	 instalace	 vnitřních	
rozvodů.
	 Původní	 objekt	 obsahoval	 6	 bytových	 jednotek,	 zázemí	
pro	 pečovatelskou	 službu	 a	 společná	 WC	 a	 koupelny.	
Po	rekonstrukci	bude	k	dispozici	8	bytových	jednotek	s	vlastním	
sociálním	 zařízením,	 z	 toho	 jedna	 bezbariérová,	 a	 zázemí	
pro	pečovatelskou	službu.

Ing. Kristýna Suchá, technička OÚ

Uzávěrka
Uzávěrka	a	inzerce	příspěvků	
pro	 následující	 vydání	 je	 do	
25.02.2023.
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Rozsvícení stromečků 
u nás a na Hradčanech

	 Proběhlo	 nám	 rozsvícení	 vánočních	 stromů.	 Obě	 akce	 se	
velmi	 povedly.	 Potěšující	 bylo,	 že	 se	 nás	 na	 obou	 akcí	 sešlo	
opravdu	hodně.	Hradčanské	děti,	dětský	pěvecký	sbor	a	dospělí	
pěvecký	 sbor	 nám	 zazpíval	 tradiční	 vánoční	 koledy.	 Po	 dvou	
letech	 covidových	 omezení,	 bylo	 opět	 krásné	 v	 předvánoční	
době	vidět	plné	chlumčanské	náměstí	a	hradčanskou	náves.

Stanislav Dušek, místostarosta

Vánoční dílničky
	 Obec	Chlumčany	uspořádala	v	sobotu	26.11.2022	novou	akci	
pro	 všechny	 rodiče	 a	 děti	 s	 názvem	 „Vánoční	 dílničky“.	Akce	
se	 uskutečnila	 v	 salonku	 Kulturního	 domu	 Chlumčany,	 kde	
si	všichni	účastnici	mohli	nazdobit	vánoční	perníčky,	vyrobit	
vánoční	 ozdoby.	 Děkujeme	 za	 hojnou	 účast	 a	 těšíme	 se	 opět	
za	rok.

redakční rada

Prodej knih 
o Chlučanech 
a Hradčanech

Na	obecním	úřadě	
v	Chlumčanech,	v	kanceláři	
Podatelny	jsou	k	zakoupení	
knihy:

•	Chlumčany	a	jejich	
obyvatelé,	cena	230,-Kč	

•	„Hradčany	1788-2020“,		
cena	250,-Kč

•	DOLNOLUKAVICKO	a	části	
jižního	Plzeňska	během	
II.	světové	války	a	na	cestě	
ke	svobodě,	cena	250,-Kč

Rozsvícení Hradčany

Rozsvícení Hradčany

Rozsvícení Chlumčany

Rozsvícení Chlumčany
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Aktuality oddílu badmintonu, 
podzim 2022 !
	 V	září	zahájil	oddíl	badmintonu	další,	novou	sezónu	2022-23!	
V	letní	pauze	se	na	konci	července	uskutečnilo	již	34.soustředění	
oddílu.	Přálo	nám	počasí,	solidní	byla	i	účast	a	tak	týdenní	pobyt	
pod	stany	a	v	karavanech	,se	musel	každému	ze	zúčastněných,	
navíc	v	krásném	prostředí	šumavského	Annína,	líbit!
	 No	 a	 v	 září	 vše	 opět	 začalo,	 tedy	 tréninky	 ve	 dvou	 halách	
v	Dobřanech	a	v	místní	 tělocvičně	ZŠ.	Všichni	 trenéři	a	hráči	
již	opravdu	netrpělivě	čekají	na	zprovoznění	kulturního	sálu...!	
Mezi	dětmi	se	objevilo	několik	nových	tváří	a	na	první	turnaj	
se	vydala	naše	mládež	 již	25.9.	do	Plzně.	Čtyř-členná	skupina	
bojovala,	ale	uspět	se	podařilo	 jen	Lucce	Pluhařové	3.místem	
ve		dvouhře,	blahopřejeme!
	 Hned	za	týden,	2.10.,	se	vydalo	6	dětí	+	trenérka	Z.	Topinková,	
na	velký	turnaj	do	Radonic	u		Prahy	a	stálo	to	za	to.	Děti	přivezly	
5	medailí	!
	 První	místa	 ve	 svých	 kategoriích	 získala	Adriana	Majerová	
a	 Simona	 Mašková!	 Druhé	 místo	 vybojovala	 Nikol	 Majerová	
a	 třetí	 pak	 Lucka	 Pluhařová	 s	 Monikou	 Maškovou,	 všechno	
ve	 dvouhře,	 jiné	 kateg.	 nebyly!	 Kromě	 již	 zmíněné	 trenérky,	
přispěla	 k	 nádhernému	 úspěchu	 našeho	 oddílu	 i	 řidička	
Š.	Lhotáková	a	řidič	P.	Mašek.	Do	Radonic	se	bude	 jezdit	 tak,	
jako	dříve,	tedy	pokud	možno	pravidelně	každý	měsíc!
	 V	 letošní	 sezoně	 máme	 v	 soutěži	 dvě	 družstva	 dospělých	
a	to	dr.,,A“	 ‚ve	3.lize	a	 	dr.,,B“‚	 	ve	 	4.lize,	kde	obhajuje	1.místo	
ze	sezóny	minulé!

SPORTOVNÍ A SPOLKOVÁ RUBRIKA

Soustředění oddílu 2022 Soustředění 2022

Soustředění 2022

Družstvo ,,B‘‘ 2022 Dužstvo ,,A‘‘ se S.Doubravkou 1.m. Radonice S.Mašková 

1.m. Radonice A.Majerová Medailistky Radotín

Pozvánka na betlém

Dne	24.12.	od	16:00	do	17:00	
bude	v	chlumčanské	kapli	Panny		
Marie	Pomocné	vystaven	betlém.	
Vedení	obce	srdečně	všechny		
zve	na	prohlídku.

Stanislav Dušek, 
místostarosta

Obec Dolní Lukavice pořádá autobusový zájezd 
 

Za čerty a 
čarodějnicemi 
do Bavorska 

ve čtvrtek 29. prosince 2022 
 
 
 

Cena zájezdu: 300 Kč/ dítě do 15 let 
200 Kč 

Vstupné na akci: zdarma 
 

Akce začíná ve 12:00 hod - součástí výletu 
bude prohlídka sklárny  
+ fakultativně nákupy 

 
Zájezd se uskuteční jen v případě, že se přihlásí dostatečný počet zájemců. 

Hlaste se do pátku 13. prosince u Evy Horové (tel. 605 530 633) 
Nástupní místa autobusu budou upřesněna podle 

přihlášených zájemců 
 

Tato akce je vázána na zimní čas. 
Masky z lipového dřeva odrážejí 
nejrozmanitější směry dávných zvyků. 
Navzdory jejich děsivému vzhledu jsou 
čerti požehnáním. Měli by v příštím 
roce chránit dům a farmu před 
neštěstím, zahánět zlé duchy a přinášet 
plodnost.  
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Oddíl tenisu
TENISOVÉ AKTUALITY
	 V	 občasníku	 č.	 73	 jsme	 čtenářům	 slíbili,	 že	 v	 tomto	 čísle	
budeme	 informovat	 o	 zbývajících	 akcích,	 jichž	 se	 členové	TO	
během	 pozdního	 léta	 zúčastnili,	 resp.	 které	 oddíl	 v	 tomto	
období	 uspořádal.	 Za	 zmínku	 stojí	 jak	 vzorná	 reprezentace	
chlumčanského	 oddílu	 na	 turnaji	 ve	 Starém	 Plzenci,	 tak	
organizátorský	i	sportovní	úspěch	při	turnaji	Chlumčany	Cup	
ve	dvouhře	a	turnaji	žen	a	smíšených	dvojic	v	září	t.	r.

Tenisový turnaj Rotunda Cup 14. 8. 2022
	 Turnaje	ve	dvouhře	neregistrovaných	hráčů,	který	uspořádal	
dne	 14.	 8.	 2022	 již	 poosmnácté	 sportovní	 klub	 SPORTteam	
DOLI	 Starý	 Plzenec	 ve	 spolupráci	 s	 TO	 TJ	 Spartak	 Sedlec,	 se	
zúčastnili	také	2	zástupci	chlumčanského	tenisu.	A	rozhodně	se	
neztratili,	když	Miroslav Švátora	se	v	kategorii	nad	50	let	podělil		
o	 3.-	4.	 místo.	 Ještě	 lepšího	 výsledku	 pak	 dosáhl	 v	 kategorii	
nad	 65	 let	 Jiří Vaněček,	 který	 porazil	 všechny	 své	 soupeře	
a	 získal	 tak	 pro	 Chlumčany	 premiérovou	 trofej	 v	 dosavadní	
historii	Rotunda	Cupu.	

Pořadí kategorie nad 50 let:
	 1.	Ctibor	Včala
	 2.	Petr	Pivoňka
	 3. Miroslav Švátora	a	Karel	Janoušek

Pořadí kategorie nad 65 let:
	 1. Jiří Vaněček	
	 2.	Ladislav	Dvořák
	 3.	Zdeněk	Pašek

J. Vaněček se stal historicky 1. vítězem 
Rotunda Cupu z Chlumčan

M. Švátora (na snímku vpravo) 
se v Rotunda Cupu nad 50 let podělil o 3. - 4. místo

O-Dance
	 Vážení	a	milí	čtenáři,
máme	 tu	 podzim	 a	 na	 podzim	 pro	 Vás	 každý	 rok	
připravujeme	několik	 akcí.	Nejinak	 tomu	bylo	 i	 letos.	V	 září	
se	konalo	na	fotbalovém	hřišti	Dětské	odpoledne	s	O-Dance.	
Měli	 jsme	pro	Vás	 připravené	 soutěže,	 disko,	 skákací	 hrady,	
pletení	copánků,	malování	na	obličej	a	spoustu	odměn.	Přišlo	
108	 dětí	 a	 my	 doufáme,	 že	 si	 to	 všichni	 užili	 tak	 jako	 my.	
V	listopadu	nemohla	chybět	Strašidelná	cesta.	Šlo	se	z	náměstí	
na	myslivnu	a	cestou	na	děti	čekala	spousta	úkolů	a	strašidel.	
Na	 myslivně	 potom	 občerstvení,	 odměny	 za	 statečnost	
a	vyhlášení	nejhezčí	masky.	Opět	přišlo	více	jak	100	dětí	a	my	
Vám	za	 to	moc	děkujeme.	Teď	nás	 čeká	 5.	 prosince	Mikuláš	
s	čertem,	kteří	děti	navštíví	v	tělocvičně	na	hodině	tancování.	
A	 Vánoční	 besídka,	 která	 se	 bude	 konat	 12.	 prosince	
v	17,15	hodin	v	tělocvičně	ZŠ,	kde	vystoupí	všechny	naše	děti.	
Tímto	 srdečně	 zveme	 všechny	 rodiče	 a	 prarodiče.	 Na	 závěr	
bychom	 ještě	 rádi	 poděkovali	 Občerstvení	 na	 hřišti,	 Janě	
Jancsárové,	Romaně	Švajcrové,	manželům	Novotným,	spolku	
myslivců	a	všem,	kteří	se	jakkoliv	podíleli	na	pomoci	na	našich	
akcích.	Také	děkujeme	Obci	Chlumčany	za	podporu.	Přejeme	
Vám	krásný	adventní	čas,	veselé	Vánoce	a	v	novém	roce	hodně	
štěstí	a	zdraví.

O-Dance

	 Úvodní	 čtyři	 utkání	 nebyly	 jednoduché,	 ale	 dopadly	
vcelku	 dobře.	 Béčko,	 které	 bylo	 oslabeno	 o	 zraněné	

a	hráče,	který	vypomáhal	dr.,,A‘‘,	sice	podlehlo	Jupiteru	Plzeň	
0:4,	ale	dokázalo	remizovat	s	Bílou	Horou	2:2,	když	body	získala	
debutující,	mladá	Natálie	Andrýsová	ve	dvouhře	a	další	mladý	
hráč	 Filip	 Vávra	 ve	 čtyřhře,	 kterou	 vyhrál	 se	 zaskakujícím	
a	 	 nestárnoucím	 Jiřím	 Vaněčkem,	 když	 všichni	 hráči	 podali	
vynikající	 výkon	 a	 remízu	 s	 	 favoritem	 si	 	 plně	 zasloužili	
a	soupeře	dost	překvapili.
	 A	i	naše	,,áčko‘‘	začalo	soutěž	po	dobrovolném	sestupu	z	2.ligy.	
A	na	to,	že	se	k	utkáním	sešlo	v	nekompletní	sestavě,	hrálo	více	
než	dobře	a	své	soupeře	z	Plzně,	konkrétně	S.	Doubravku	,,B‘‘	
a	SK	Jupiter	,,B‘‘,	porazili	shodně	2x	vysoko	7:1	!
	 Čtyři	 body	 za	 vítězné	 zápasy	 získal	 Michal	 Takáč,	 Roman	
Takáč	 a	 Lenka	 Zacharová!	 Tři	 pak	 David	 Zápotocký,	 Richard	
Dušek	a	nová	hráčka	Nikola	Hlušičková	(hostování	z	B.	Hory)!
	 Již	 první	 kolo	 ukázalo,	 že	 náš	 celek,	 kterému	 chyběl	 ještě	
nejlepší	hráč	Petr	Škopek	a	Matouš	Uhlík,	bude	patřit	k	velkým	
favoritům	 na	 1.místo!	 Sezóna	 je	 však	 ještě	 dlouhá,	 ale	 naše	
družstvo	je	na	ni	dobře	a	kvalitně	připravené!
	 Další	 kolo	 se	 hraje	 27.11.	 a	 naším	 soupeřem	 bude	 venku	
Jupiter	 Plzeň	 ,,A“‚	 a	 doma	 pak	 přivítáme	 celek	 Z.Ú.	 Klatovy.	
O	výsledcích	budeme	informovat.

	 V	sobotu	5.11.	vyjelo	šest	našich	žaček,	s	trenérem	R.	Majerem,	
na	velký	turnaj	do	Karlových	Varů	a	úspěšnější	byli	tentokráte	
ty	mladší	žáci.
	 Až	 do	 finále	 se	 dostala	 a	 2.místo	 ve	 dvouhře	 získala	 naše	
Adriana	Majerová!	Ta	získala	2.místo	i	ve	čtyřhře,	s	další	naší	
hráčkou	Karolínou	Kučerovou!	I	ta	přidala	medaili		ještě	za	třetí	
místo	ze	dvouhry!	Starší	žačky	N.Majerová	+	S.Mašková	uspěly	
4.místem	 ve	 čtyřhře.	 Turnaj	 byl	 docela	 náročný,	 ale	 všichni	
zaslouží	 poděkování	 nejen	 za	 výsledky	 a	 čtyři	 medaile,	 ale	
i	za	bojovnost.

	 Hned	další	týden,	tedy	v	sobotu	12.11.,	následoval	další	turnaj	
žáků,	tentokráte	v	Plzni,	kam	s	 	trenérem	R.Majerem	vyrazily	
čtyři	 děti	 a	 v	 silně	 obsazeném	 turnaji	 (68	 dětí!),	 bylo	 každé	
přední	 umístnění	 úspěchem.	 O	 ten	 jediný	 se	 opět	 zasloužila	
A.Majerová,	která	dokázala	získat	3.místo	ve	dvouhře!
	 Také	ostatní	děti	se	snažily,	ale	na	stupně	vítězů	to	tentokráte	
nestačilo,	bylo	to	opravdu	náročné!

	 O	dalších	akcích	a	výsledcích	oddílu	badmintonu	zase	někdy	
příště!

Badmintonu zdar!

2.m. K.Vary A.Majerová + K.Kučerová 2. a 3.m. A.Majerová a K.Kučerová K.Vary

Naše výprava v K.Varech

Úvod sezony 2022
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	 V	Mix Cupu	 (smíšená	 čtyřhra)	 se	představilo	 také	6 dvojic,	
které	 se	 ve	 2	 skupinách	 utkaly	 na	 1	 set	 s	 postupem	 prvních	
2	dvojic	do	semifinále.	Stejně	jako	v	souběžně	konaném	turnaji	
žen	 se	 i	 v	 mixu	 prosadila	 domácí	 dvojice,	 když	 I. Milotová	
s	M. Kozlem	 po	 velmi	 vyrovnaném	finálovém	boji	 udolali	 až	
v	samém	závěru	plzeňský	pár	Lisec,	Gombitová.

Konečné pořadí Women Cupu:
	 1. Ivana Milotová
	 2.	Adéla	Knoflíčková
	 3.	Michaela	Gombitová
	 4.	Klára	Kašparová	Květoňová
	 5.	Veronika	Nováková
	 6.	Markéta	Holá

Konečné pořadí Mix Cupu:
	 1. Miloslav Kozel, Ivana Milotová
	 2.	Jan	Lisec,	Michaela	Gombitová
	 3.	Ladislav	Němec,	Adéla	Knoflíčková
	 4.	Michal	Marák,	Veronika	Nováková
	 5.	Antonín	Levora,	Markéta	Holá
	 6.	František	Lösch,	Klára	Kašparová	Květoňová	

Ing. Ivo Regner
předseda tenisového oddílu

spolku TJ Keramika Chlumčany

vyhlášení výsledků turnaje žen Women Cup 2022

účastníci Mix Cupu smíšených dvojic na společném snímku

Putování za strašidly 
v RC oHRÁTka, z.s. 2022
	 Letos	se	jako	každý	rok	(krom	období	v	době	covidové),	opět	
konala	na	pozemku	vedle	kulturního	domu	dětská	akce,	jak	již	
to	 bývá,	 ve	 spojení	 nadcházejícího	 svátku	 Dušiček,	 putování	
za	strašidly,	neboli	pro	někoho	Halloween!
	 První	rok	jsme	měli	teploučko,	a	tak	se	(i	napříč	svátkům)	sešlo	
nejvíce	 lidu	a	 strašidel	 od	 roku	2014,	 co	 jsme	kdy	na	 zahradě	
oHRÁTky	měli	!	
	 Proběhla	 dětská	 diskotéka	 přímo	 u	 strašidelného	 hradu	
s	Edemsovic	rodinou,	ze	strašidýlek	se	vyhlásilo	nejkrásnějších	
5	strašidel	a	dalším	přítomným	dětičkám	byly	rozdány	lízátka	
jako	cena	útěchy…

Tenisový turnaj Chlumčany Cup ve dvouhře 10. 9. 2022
	 Turnaj	Chlumčany Cup ve dvouhře	 se	 tentokrát	 uskutečnil	
10. 9. 2022	a	po	omluvě	tradičních	účastníků	Pivoňky	(nemoc)	
a	Havlíčka	(zranění)	se	jej	zúčastnilo	celkem	8 tenistů	vesměs	
z	 domácího	 oddílu.	 Oprávněnost	 svého	 nasazení	 potvrdili	
Koláček	s	Marákem,	kteří	po	3	výhrách	ve	své	skupině	zvládli	
i	 semifinálový	 duel	 proti	 dalším	 členům	 daviscupového	
A-týmu.	 Třetí	 místo	 po	 loňském	 neúspěchu	 vybojoval	 Kozel	
a	Jiří Koláček	finálovou	výhrou	nad	Michalem	Marákem	získal	
poprvé	pohár	pro	singlového	vítěze	Chlumčany	Cupu.	

Výsledky závěrečných zápasů:

Semifinále:
Michal	Marák	-	Miloslav	Kozel	6:1
Jiří	Koláček	-	Roman	Vacovský	6:4

Zápas	o	3.	místo:
Miloslav	Kozel	-	Roman	Vacovský	6:3

Finále:
Jiří Koláček - Michal Marák 6:3	

Women Cup a Mix Cup 24. 9. 2022
	 Termín	turnaje	žen	Women	Cup	a	souběžně	hraného	turnaje	
smíšených	 čtyřher	 Mix	 Cup	 byl	 oproti	 roku	 2021	 posunut	
o	týden	dříve	-	a	sobota	24.	9.	2022	byla	ideální	volbou.	
	 Women Cupu	 se	 zúčastnilo	 6 tenistek,	 z	 toho	 i	 3	 nejlepší	
hráčky	našeho	oddílu.	Ženy	se	utkaly	systémem	každá	s	každou	
na	jediný	zkrácený	set	do	4	gamů.	Ve	velmi	vyrovnaném	poli	se	
po	loňském	2.	místě	zaslouženě	vrátila	na	trůn	domácí	favoritka	
Ivana Milotová,	 která	 si	 tak	 připsala	 již	 9.	 výhru	 v	 turnaji.	
Další	medailové	pozice	obsadily	hráčky	z	Plzně,	zatímco	Klára	
Kašparová	-	Květoňová	skončila	těsně	čtvrtá.	

premiérové vítězství 
J. Koláčka v singlovém Chlumčany Cupu

ceny pro účastníky Chlumčany Cupu ve dvouhře
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mladší	a	starší	žáci.	Mladší	žáci	obsadili	4.	místo	a	starší	žáci	
10.	místo.
	 22.	 října	 se	 konalo	 po	 tříleté	 odmlce	 opět	 „Noční	 toulání“	
v	Chlumčanech.	Soutěže	se	zúčastnilo	celkem	37	5-ti	členných	
hlídek,	 které	 plnily	 úkoly	 v	 7	 disciplínách.	 Děti	 i	 vedoucí	 si	
maximálně	 soutěž	 užili.	 SDH	 Chlumčany	 vyslalo	 celkem	
5	 hlídek	 do	 závodu.	 Poctivá	 příprava	 a	 trénink	 se	 opravdu	
vyplatil,	jelikož	jsme	v	obou	kategoriích	obsadili	první	místo.

ZÁVODY - ženy
10.9.	5.	ročník	putovního	poháru	starosty	obce	Vlčí	–	3.	místo.	
24.9.	O	putovní	pohár	starosty	obce	Dolní	Lukavice	–	2.	místo.	
2.10.	Memoriál	Josefa	Paška	a	Josefa	Hrdonky	v	Oplotě	–	1.	místo.

5.11.	 O	 štít	 města	 Dobřan	 -	 na	 tento	 závod	 se	 nám	 podařilo	
postavit	2	mužská	a	2	ženská	družstva.	Bohužel	jen	jedno	ženské	
družstvo	mohlo	běžet	za	náš	sbor	a	to	s	umístěním	na	4.	místě.	
Druhý	tým	reprezentoval	Horní	Lukavici	a	vybojoval	1.	místo.

Mužské	 družstvo	 „A“	 se	 umístilo	 na	 10.	 místě,	 družstvo	 „B“	
na	5.	místě.

ČINNOST JSDH
29.9.	exkurze	základní	školy	v	hasičské	zbrojnici.
29.10.	školení	jednotky	v	hasičské	zbrojnici	Dobřany.
12.11.	školení	jednotky	v	hasičské	zbrojnici	Chlumčany.
12.-13.11.	 proběhl	 kurz	 nositelů	 dýchací	 techniky	 ve	 Zbiroze,	
který	absolvoval	1	člen	jednotky.

12.11.	se	uskutečnil	„Večer	plný	světýlek“,	kdy	jsme	se	jako	každý	
rok	 sešli	 pod	 Novým	 Sídlištěm	 a	 společně	 došli	 na	 náměstí,	
kde	na	děti	i	dospělé	čekalo	občerstvení,	různé	soutěže,	hudba	
a	v	závěru	ohňostroj.	

OSLAVENCI
70.	narozeniny	oslavil	v	září	pan	František	Videman.
75.	narozeniny	oslavil	v	září	pan	Jaroslav	Křížek.
75.	Narozeniny	oslavil	v	listopadu	pan	Václav	Matoušek

Oslavencům	přejeme	mnoho	zdraví	do	dalších	let.

Jelikož	 se	 blíží	 Vánoční	 svátky	 a	 konec	 roku,	 přejeme	 všem	
pohodové	svátky	v	kruhu	Vašich	nejbližších	a	do	Nového	roku	
mnoho	zdraví!	

Štít Dobřany 

Noční soutěž Chlumčany

Blovice

Noční soutěž Chlumčany Blovice

Blovice

SDH Chlumčany 
MLÁDEŽ
	 Po	 letních	 prázdninách	 jsme	 začali	 opět	 pečlivě	 trénovat	
na	 poslední	 soutěž	 Ligy	 mladých	 hasičů.	 Soutěž	 se	 konala	
v	Dolní	Lukavici	17.	září	za	velmi	nepříznivého	deštivého	počasí.	
Zúčastnili	 jsme	 se	 se	 3	 družstvy.	 Žáci	 nejdříve	 absolvovali	
disciplínu	s	překážkami	CTIF	a	poté	požární	útok.	Mladší	žáci	
„A“	se	umístili	na	5.	místě,	mladší	žáci	„B“	na	10.	místě	a	starší	
žáci	skončili	na	9.	místě.
	 Po	ukončení	soutěže	došlo	k	vyhlášení	Ligy	mladých	hasičů	
2021/2022,	ve	které	naši	mladší	žáci	„A“	obsadili	krásné	4.	místo.	
Starším	žákům	patří	11.	místo.
	 15.	 října	 proběhla	 první	 soutěž	 Radyňské	 ligy	 2022/2023	
v	 Blovicích,	 která	 se	 skládala	 celkem	 ze	 7	 disciplín	 (štafeta	
dvojic,	 uzlová	 štafeta,	 zdravověda,	 střelba	 ze	 vzduchovky,	
základy	 topografie,	 určení	 technických	 prostředků	 a	 požární	
ochrany).	 Zúčastnili	 jsme	 se	dvěma	5-ti	 člennými	hlídkami	 –	

Dolní Lukavice

	 Když	 přišla	 na	 putování	 řada,	 opět	 se	 návštěvníci	
mohli	 potkat	 s	 pirátem,	 hřbitovní	 Samarou,	 jeptiškou	

a	 bludičkama	 v	 labyrintu,	 s	 tančící	 kostrou,	 za	 kosami	
smrtkou,	 ledovou	 spící	 princeznou,	 čaroději,	 Harry	 Poterem	
a	Hermionou,	drakem,	 zvířetem	 i	 s	 čerty	 v	pekelném	sklepě,	
kde	děti	dostaly	diplom	za	statečnost.	Oproti	sklepu	bylo	možno	
spatřit	místnost	s	nástupištěm	9	a	¾,	jezdícím	vláčkem,	sovou,	
zlatonkou,	kufrem,	Nymbusem	2000	i	hůlkou	Harryho	Poterra.	
A	 protože	 muselo	 dětem	 cestou	 vyhládnout,	 ani	 ty	 neminul	
párek	v	rohlíku	s	pitíčkem	za	odměnu.

	 Dospělým	děkujeme	za	trpělivost	v	nekonečné	frontě	čekání,	
našim pomocníkům strašidlům	 za	 výpomoc	 s	 přípravami	
i	účasti	na	stezce,	rodině	Veitů	(Adriana,	Hana,	Pavel),	Marcelovi	
a	 Míše	 Traxmadlojc,	 Patriku	 Bejvlovi	 a	 dalším	 za	 ohromnou	
pomoc	při	výdeji	odměn,	pečení	a	vaření	a	v	neposlední	řadě	
naší	Obci	za	finanční	příspěvek	na	odměny!	Další	rok	se	budeme	
opět	těšit	na	hojnou	účast	:-),	snad	se	vám	u	nás	líbilo!

	 A	nyní	již	všem	přejem	nádherné	prožití	zimních	dnů	a	Vánoc,	
v	období	před	Vánoci	se	těšte	na	Vánoční	městečko	na	stejném	
místě	 jako	 u	 strašidýlek	 a	 pro	 dětičky	 z	 MŠ	 opět	 chystáme	
zdobení	stromku	na	náměstí	v	pátek	25.11.	Rodiče	i	prarodiče,	
se	tak	mohou	přijít	dopoledne	kolem	10.30	hodiny	podívat!

Tým Rc oHRÁTka, z.s. 
(Adriana Veitová, Petr Novotný, 

Kateřina Novotná, Martina Kabátová)
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V Chlumčanech máme vítěze 
letní soutěže o nejkrásnější 

  okno, balkon nebo zahradu
	 Letos	 proběhl	 již	 šestý	 ročník	 letní	 soutěže	 o	 nejkrásnější	
okno,	zahradu	nebo	balkon.
	 Jsme	rádi,	že	se	lidé	zajímají	o	své	okolí,	které	zkrášlují,	vždyť	
příroda	je	naše	bohatství.
	 S	 velkou	 radostí	 jsme	 předali	 ceny	 p.	 Markovičové	 Pavle	
a	Netrefové	Haně,	které	měly	krásná	okna	nejen	s	kytičkami,	
ale	i	s	bylinkami.
	 Dalšími	byly	dvě	zahrádky	a	to	p.Lukášové	Matii	a	Šnebergrové	
Hany.
	 Blahopřejeme	všem	výhercům	a	doufáme,	že	i	nadále	budou	
svoje	 okolí	 zkrášlovat,	 aby	 se	 i	 ostatní	 spoluobčané	 mohli	
pokochat	krásou	a	motivací.

Marie Stuchlová
předseda ČZS

Celoškolní projekt „Ochrana 
člověka za mimořádných událostí“
	 Ve	čtvrtek	29.	9.	a	v	pátek	30.	9.	2022	probíhal	na	naší	škole	
každoroční	projekt	Ochrana	člověka	za	mimořádných	událostí.

	 Při	čtvrteční	teoretické	části	se	žáci	seznámili	se	situacemi,	
které	 nazýváme	 mimořádné	 události,	 s	 tel.	 kontakty	 na	
integrovaný	záchranný	systém	a	se	základy	poskytování	první	
pomoci.	 	 Velké	 poděkování	 patří	 obzvlášť	 chlumčanským	
dobrovolným	hasičům,	kteří	žáky	provedli	hasičskou	zbrojnicí,	
předvedli	 zásahovou	 techniku	 a	 vysvětlili,	 jak	 se	 chovat	
v	případě	požáru.

	 Páteční	 pokračování	 projektu	 probíhalo	 v	 přírodě,	 kde	
žáci	 2.	 stupně	 připravili	 stopovací	 hry	 pro	 žáky	 1.	 stupně,	
tj.	 na	 jednotlivých	 stanovištích	mladší	 žáci	 plnili	 nejrůznější	
úkoly	ke	zvolenému	tématu.

	 Počasí	 bylo	 příznivé,	 znalostí	 a	 dovedností	 bylo	 mnoho,	
a	proto	všichni	žáci	ukončili	projekt	s	úsměvem	na	tváři.

Mgr. Lenka Vaňková

Návštěva kulturního domu 
v Chlumčanech
	 4.	října	2022	měli	žáci	6.	třídy	domluvenou	s	panem	Jaroslavem	
Boháčem	návštěvu	Kulturního	domu	v	Chlumčanech.	
Pan	Boháč	se	dětí	ujal,	seznámil	je	s	nově	opravenými	prostory,	
s	minulostí	objektu,	současným	stavem	a	s	dalšími	plány	v	rámci	
revitalizace.	Při	prohlídce	děti	viděly	opravený	salónek,	kinosál,	
kanceláře	obecního	úřadu	a	nahlédly	i	do	technického	zázemí	
kulturního	 domu.	 Pan	 Boháč	 trpělivě	 odpovídal	 na	 všetečné	
dotazy	dětí.	Všem	se	návštěva	moc	 líbila	a	děkujeme	našemu	
průvodci	za	zajímavý	zážitek.

Ohlasy dětí:

Bylo	to	dobrý,	rozhodně	doporučuji.

Kulturní	 dům	 je	 velmi	 zajímavý.	 Sám	 za	 sebe	 hodnotím	
10	z	deseti.	Velice	jsem	si	to	užil.

Byla	jsem	tam	poprvé.	Líbilo	se	mi	to.

V	kulturním	domě	se	mi	 líbilo.	Hlavně	 to,	 jak	 je	něco	krásně	
opravené.

Návštěva	kulturního	domu	se	mi	moc	líbila,	zaujala	mě	místnost	
s	 pódiem.	 Pan	 Boháč	 nám	 toho	 spoustu	 řekl.	 Řekl	 nám,	 kde	
co	bylo	–	doporučuji,	dozvíte	se	toho	hodně.

Mně	se	všechno	líbilo.	Líbilo	se	mi,	že	jsme	prozkoumali	různé	
místnosti,	kam	se	jinak	nedostaneme.

Mgr. Jindra Zahálková

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
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Návštěva Obecního úřadu
	 Stejně	 jako	 v	 minulých	 letech	 i	 letošní	 třeťáci	 navštívili	
v	 úterý	 11.	 října	 paní	 starostku	 Vladimíru	 Štejrovou	 v	 rámci	
učiva	 o	 naší	 obci.	 Ta	 je	 po	 vřelém	 přivítání	 ve	 své	 kanceláři	
nejdříve	seznámila	s	personálním	obsazením	Obecního	úřadu	
a	 pracovní	 náplní	 jednotlivých	 zaměstnanců.	 Poté	 se	 snažila	
dětem	 přiblížit	 nedávné	 volby	 do	 zastupitelstva	 a	 plnění	
volebního	programu.	Děti	také	dostaly	možnost	navrhnout	své	
projekty	na	zlepšení	života	v	obci	a	vyzkoušet	si	svým	tvrzením	
získat	 voliče	 z	 řad	 svých	 spolužáků.	 Žáci	 to	 vzali	 opravdu	
vážně	 a	 některé	 jejich	 argumenty	 byly	 opravdu	 věcné.	 Dále	
paní	 starostka	 poutavě	 vyprávěla	 o	 zajímavostech	 z	 historie	
obce	–	např.	o	vpádu	Švédů,	o	nejstarší	budově	v	Chlumčanech	
nebo	 o	 legendě	 o	 pokladu	ukrytém	 v	 podzemních	 chodbách.	
Vysvětlila	 také	žákům	symboliku	obecního	znaku	a	praporu.	
Na	závěr	si	děti	vytvořily	seznam	filmů,	které	by	si	přály	vidět	
v	 místním	 kině.	 Všichni	 odcházeli	 s	 drobným	 dárkem	 a	 se	
spoustou	zajímavých	informací.

Mgr. Helena Voráčková

Okresní kolo v přespolním běhu
	 V	pondělí	26.	září	2022	se	uskutečnil	v	areálu	mysliveckého	
sdružení	 Obora	 v	 Chlumčanech	 na	 Vrchu	 tradiční	 běžecký	
závod	 dětí.	 Dvacátého	 třetího	 ročníku	 okresního	 kola	
v	přespolním	běhu	jednotlivců	a	družstev	se	v	šesti	věkových	
kategoriích	zúčastnilo	10	škol	okresu	Plzeň-jih.	Celkem	závodilo	
263	závodníků	a	závodnic	od	4.	do	9.	ročníku	základních	škol.
	 K	 nejlepším	 výsledkům	 běžců	 z	 naší	 školy	 patří	 výkony	
N.	Nykoljukové,	L.	Taušové,	P.	Růžičky	a	V.	Mušky.	V	družstvech	
vybojovali	mladší	žáci	5.	místo.
	 Na	 závěr	 závodu	došlo	k	 loučení.	Příští	 ročník	 již	uspořádá	
jiná	škola	našeho	okresu.	
	 Velké	 poděkování	 patří	 chlumčanskému	 mysliveckému	
sdružení	 Obora.	 Pánům	 myslivcům,	 kteří	 připravili	 areál	
myslivny	 a	 podíleli	 se	 na	 organizaci	 a	 zabezpečení	 sportovní	
soutěže.

Jiří Zahálka

Žáci 9. ročníku Základní školy v Chlumčanech navštívili firmu Ensinger
	 12.	října	2022	se	žáci	9.	ročníku	naší	školy	vydali	do	Dobřan,	
aby	v	rámci	přípravy	na	budoucí	povolání	poznali,	jak	vypadá	
provoz	konkrétní	firmy.	Navštívili	 jsme	firmu	Ensinger,	která	
nabízí	výrobky	z	víc	než	100	různých	druhů	plastů.	Dozvěděli	
jsme	 se	mnoho	 zajímavých	 informací	 –	 tyče,	 desky	 a	 trubky	
malých	i	velkých	rozměrů	mají	speciální	vlastnosti	a	uplatňují	
se	 v	 různých	 průmyslových	 odvětvích,	 např.	 v	 letectví,	
zdravotnictví	nebo	strojírenství.	Prohlédli	jsme	si,	jak	to	vypadá	
ve	skladu,	přímo	ve	výrobě,	překvapila	nás	velká	digitalizace.	
Zjistili	 jsme,	 jak	 probíhá	 výsledná	 kontrola	 výrobků	 a	 jejich	
expedice.	 Naši	 průvodci	 byli	 velice	 příjemní	 a	 informace	
nám	 předávali	 zajímavou	 a	 pro	 nás	 srozumitelnou	 formou.	
Děkujeme	všem	zástupcům	firmy	Ensinger	v	Dobřanech,	kteří	
se	 na	 zorganizování	 naší	 exkurze	 podíleli,	 a	 zejména	 Ing.	
Markétě	Vachlové,	která	nám	tuto	akci	zprostředkovala.

Mgr. Jaroslava Říhová
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Staré rody v Chlumčanech – 3. část
Kastnerovi	
Pravděpodobně	 první	 od	 Kastnerů	
dle	 písemných	 pramenů	 byl	 Vavřinec	
(psáno	 Laurenz)	 Kastner,	 který	 žil	
v	čp.	45	s	manželkou	Barborou,	rozenou	

Jíchovou	 z	 Chlumčan	 čp.	 39.	 Po	 něm	dům	 zdědil	 syn	Kašpar	
Kastner	s	manželkou	Marií	Annou.	V	čp.	45	dále	žil	Kašparův	
syn	 Pavel	 (*1830)	 s	 manželkou	 Barborou	 (*1837)	 rozenou	
Polcarovou.	 Byl	 to	 rolník.	 A	 v	 chalupě	 žili	 s	 dětmi	 Václavem	
(*1861),	 Janem	 (*1867)	 a	Barborou	 (*1869).	 	Měli	 hospodářství	
–	8	kusů	hovězího	dobytka,	14	ovcí	a	2	prasata.	Dcera	Barbora	
odešla	 do	 služby	 a	 s	 rodiči	 v	 roce	 1890	 žili	 jen	 se	 syny.	 Jan	
(*1867)	zdědil	dům	čp.	45	po	rodičích.	Oženil	se	s	Marií	rozenou	
Dolanskou	 (*1879).	 Spolu	 v	 domě	 vychovali	 Josefa	 (*1901),	
Jaroslava	 (*1904),	 Jana	 (*1906),	 Karla	 (*1908)	 a	 Marii	 (*1912).	
V	roce	1921	tato	rodina	žila	v	čp.	45.		Jan	Kastner	vlastnil	dům	
i	v	roce	1935,	jak	uvádí	kronika	Chlumčan.
	 Kastnerovi	 žili	 také	 v	 čp.	 41.	 Majitelem	 byl	 Václav	 (*1798)	
s	manželkou	Josefou	(*1803).	Vychovali	zde	několik	dětí,	z	nichž	
syn	 Jan	 (*1835)	 převzal	 hospodářství.	 S	 manželkou	 Annou	
(*1836)	 zde	 vychovali	 Barboru	 (*1858),	 Pavla	 (*1861),	 Václava	
(*1867)	 a	 Marii	 (*1869).	 Dále	 v	 čp.	 41	 žil	 Pavel	 s	 manželkou	
Kateřinou	 (*1868),	 rozenou	 Přibáňovou,	 a	 mladším	 bratrem	
Václavem,	 který	 zde	 3.	 října	 1896	 zemřel	 na	 žaludeční	 katar.	
V	roce	1900	dům	čp.	41	obývali	rodiče	Pavel	s	Kateřinou	s	dětmi	
Kateřinou	(*1891),	Petrem	(*1893)	a	Pavlem	(*1898)	V	roce	1921	
dům	vlastnil	Petr	Kastner	(*1893)	s	manželkou	Barborou	(*1894)	
a	žili	zde	s	rodiči	Pavlem	a	Kateřinou.	

Tolarovi	(dříve	psáno	Tollarovi)
Tolarovi	 nacházíme	 v	 Chlumčanech	
v	mnoha	číslech	popisných.	V	roce	1869	
v	 čp.	 64	 žil	 rolník	Martin	 Tolar	 (*1814)	
s	 manželkou	 Marií	 (*1814)	 rozenou	

Kubešovou	 a	 syny	 Janem	 (*1837)	 a	 Martinem	 (*1850).	 Dům	
po	 otci	 zdědil	 Martin,	 který	 v	 domě	 žil	 s	 manželkou	 Annou	

HISTORIE
Chlumčanská ohlédnutí – část 33.
Kouř z komína napovídá o pokladu
	 Poklady	existují	a	tu	a	tam	se	ještě	dnes	podaří	objevit	zajímavý	
a	cenný	nález.	Naši	předci	si	pro	nejrůznější	příčiny	uschovávali	
mince	či	šperky	a	často	se	ke	svému	nashromážděnému	pokladu	
již	nedokázali	 vrátit.	Takto	 se	 v	nedaleké	Plzni,	 ale	 i	 v	 jiných	
městech,	 nalézaly	 při	 přestavbách	 či	 asanacích	 nejrůznější	
nádoby	 naplněné	 uspořenými	 grošíky	 a	 k	 těmto	 nálezům	
dochází	i	dnes.
	 Někdy	je	poklad	ukryt	pod	vstupním	prahem	do	domu,	jindy	
pod	podlahou	původního	 chléva.	 Zajímavostí	 jsou	dnes	 časté	
nálezy	v	lesích,	nebo	v	polích,	v	otevřené	krajině.
	 Zatoulané	 mince	 byly	 opakovaně	 nalezeny	 i	 v	 polích	
v	blízkosti	Chlumčan.	Jedná	se	však	o	chabé	objevy	a	na	pořádný	
poklad	Chlumčany	stále	ještě	čekají.	S	nastalou	topnou	sezonou	
a	 s	 návratem	 domácností	 k	 otopu	 pevnými	 palivy	 jsme	 blíže	
takovému	nálezu.	

	 Plzeňané	totiž	ještě	v	průběhu	19.	století	věřili,	že	o	pokladu	
v	domě	napovídá	kouř	vycházející	z	komína.	Platilo	mínění,	že	
kouř,	který	jde	rovně	k	nebi	jako	svíce,	svědčí	o	pokladu	v	domě.	
Žlutě	 zbarvený	 kouř	 znamená	 mince	 zlaté,	 kouř	 bílý	 mince	
stříbrné.	 Pokud	 se	 kouř	 jen	 válí	 po	 střeše	 a	 v	 okolí	 komína	
v	černých	a	šedých	chuchvalcích,	není	v	domě	nic.

Ladislav Bechyňský

Vzpomínání na časy minulé, 
ale krásné
	 Vzpomínání	 na	 děvčata,	 se	 kterými	 jsem	 byla	 v	 taneční	
skupině,	 za	 vedení	 Marušky	 Janouškové.	 Zastavit	 čas	 není	
možné	a	dvakrát	se	narodit	nelze.	Nikdo	z	nás	netuší,	co	bude	za	
pár	chvil	proto	je	dobré	si	užít	zábavu	dnes	a	nečekat	na	zítřek.
Chtěla	 bych	 se	 Vámi	 podělit,	 jak	 jsme	 se	 bavily	 před	 35	 léty.	
Samotné	 ženy,	 které	 chodily	 cvičit,	 utvořily	 šestnáctičlennou	
taneční	skupinu.	Polovina	žen	se	převlékla	za	pány	a	nacvičovaly	
jsme	tanec	ve	stylu	country	a	pak	ještě	jiné	tance.	
První	vystoupení	bylo	v	 roce	1988	v	Chlumčanech	a	velice	 se	
líbilo.	 Nevím,	 jak	 se	 o	 nás	 dozvěděli	 představitelé	 vedlejších	
obcí	a	předsedové	JZD,	najednou	jsme	vystupovaly	na	oslavách,	
výročích,	 schůzích	 a	 bálech.	Měly	 jsme	 velký	 úspěch	 a	 stále	
jsme	někde	 tančily.	Nejsou	 to	 jen	slova,	která	píši.	Přikládám	
fotografie	žen,	které	byly	v	této	taneční	skupině.	Jen	litujeme,	
že	dnes	nemáme	prostory,	kde	bychom	mohly	nacvičit	několik	
tanečních	 kreací	 a	 pobavit	 obyvatele	 Chlumčan.	 Již	 jsme	
určitého	věku,	ale	zabavit	Chlumčany	bychom	ještě	dokázaly,	
tak	jako	ženy	z	Dobřan,	které	mají	stále	taneční	skupinu.	
Chtěla	 bych	 poděkovat	Marušce	 Janouškové,	 která	 nás	 celou	
dobu	 vedla,	 vybírala	 tance,	 hudbu	 a	měla	 trpělivost	 nás	 vše	
naučit.	Za	všechna	děvčata	z	taneční	skupiny	děkuji.

Vlasta Tumpachová

Výročí k roku 2022
Před 90ti lety: (1932)
	 Bylo	 vybudováno	 hasičské	 skladiště	 a	 zakoupena	 nová	
hasičská	 stříkačka	 od	 firmy	 Ebert	 Praha.	 Stála	 45	 500	 Kčs.	
Byla	 předvedena	 na	 slavnosti.	 Na	 jaře	 1932	 byl	 vypracován	
projekt	na	obecní	kanalizaci.	Nezaměstnanost	se	stávala	stále	
větším	problémem	a	byla	na	denním	pořádku.	V	Kaolinových	
závodech	v	Chlumčanech	bylo	v	provozu	jen	oddělení	dlaždic,	
kde	 pracovalo	 3	 dny	 v	 týdny	už	 jen	 280	 dělníků	 z	 původních	
800	–	1000.

Před 80ti lety: (1942)
	 27.	 května	 1942	byl	 spáchán	atentát	na	R.	Heydricha,	 který	
svému	zranění	podlehl	v	pražské	nemocnici	na	Bulovce.	Krátce	
poté	do	Chlumčan	přišlo	gestapo	(dvě	auta	ozbrojených	mužů	
SS)	a	prohledávali	domy,	byty,	půdy,	sklepy.	Rozházeli	postele,	
šatny,	 stodoly,	 hledali	 parašutisty,	 kteří	 atentát	 spáchali.	
Kontrola	dopadla	dobře,	v	Chlumčanech	nic	nenašli.

Mgr. Eva Horová

Zločiny staré Plzně a okolí na Českém rozhlase
	 Zločiny	byly,	jsou	a	bohužel	i	budou.	Pojďme	nahlédnout	
do	historie	Chlumčan	a	okolí.	Český rozhlas Plzeň vysílá každé 
pondělí v 11.30 hod pořad s názvem „Zločiny staré Plzně 
a okolí“. Repríza je vždy v pátek v 15:10 hod.	4.	dubna	letošního	
roku	nás	reportáž	zavedla	na	Hradčany,	kde	se	v	roce	1913	stalo	
neštěstí	v	lese	Vysoká	„U	Barušky“.	K	poslechu	je	tento	díl	stále	
na	 internetovém	 odkazu:	 https://plzen.rozhlas.cz/zlociny-
stare-plzne-a-okoli-8656314/13	
	 Další	díl	nás	zavede	do	Chlumčan.	Tento	příběh	se	stal	dva	
měsíce	 před	 vraždou	 Barbory	 Koskubové	 a	 s	 jejím	 případem	
nijak	 nesouvisí.	 Neprozradím vám ho, neboť k poslechu na 
Českém rozhlasu Plzeň bude v pondělí 12. prosince a repríza 
poběží v pátek 16. prosince.	
	 Pro	 ty	 z	 vás,	 kteří	 se	 již	 na	 nějaký	 hrůzostrašný	 příběh	
těšili,	mám	na	závěr	 jednu	historku	podloženou	historickými	
fakty	 a	 ve	 vysílání	 nebude.	 18.	 října	 1876	 Jan	 Salák	 zapálil	
v	Chlumčanech	dům	a	zavraždil	tříleté	dítě.	Začalo	vyšetřování,	
byl	 uvězněn	 v	 Přešticích	 a	 3.	 ledna	 1877	 převezen	 do	Ústavu	
choromyslných	do	Dobřan.	Jeho	další	osud	neznáme.	10.	března	
1878	 byla	 v	 rokli	 u	 státní	 silnice	 Klatovy-Plzeň	 „U	 Panenky	
Marie“	nalezena	mrtvola.	Po	pátrání	bylo	 tělo	 identifikováno.	
Jednalo	 se	 o	Matěje	 Vovsa	 z	 Vlčí.	 	 Pan	 Voves	 byl	 otcem	 čtyř	
malých	 dětí.	 Lékařská	 komise	 na	 závěr	 konstatovala,	 že	 se	
pravděpodobně	 nejednalo	 o	 vraždu,	 ale	 o	mozkovou	mrtvici.		
Chcete	 se	 dozvědět	 více	 o	 zločinech	 i	 z	 jiných	 obcí	 jižního	
Plzeňska?	Poslouchejte	Český	rozhlas	Plzeň.

Mgr. Eva Horová

rozenou	Bokrovou	a	vychovali	zde	Annu	(*1873),	Petra	(*1875),	
Jana	 (*1877,	 zemřel	 v	 roce	 1884	 ve	 věku	 7	 let),	 Josefa	 (*1882),	
Barboru	(*1886).	V	březnu	1881	umírá	otec	Martin	Tolar	(*1814).	
Martinův	 (*1850)	 syn	 Petr	 (*1875)	 zdědil	 čp.	 64.	 Obýval	 dům	
s	manželkou	Barborou	(*1878)	a	dětmi	Marií	(*1901),	Barborou	
(*1903),	 Růženou	 (*1906).	 V	 roce	 1921	 dům	 čp.	 64	 obývala	
vdova	 Barbora	 Tolarová	 s	 dcerami	Marií	 a	 Růženou.	 Zde	 rod	
po	mužské	linii	končí,	neboť	Petr	neměl	mužských	potomků.
	 V	roce	1900	je	v	čp.	42	zaznamenán	Martin	Tolar	(*1850)	viz	
výše	s	manželkou	Annou	rozenou	Bokrovou	a	se	synem	Josefem	
(*1882)	a	dcerou	Barborou	(*1886).	V	domě	zůstal	žít	syn	Josef	
(*1882)	 s	 manželkou	 Barborou	 a	 dětmi	 Václavem	 (*1907),	
Josefem	 (*1910)	 a	 Marií	 (*1919).	 V	 čp.	 62	 žil	 Martinův	 (*1814	
viz	 výše	čp.	 64)	 starší	 syn	 Jan	 (*1837)	 s	manželkou	Kateřinou	
(*1846)	 rozenou	 Kozlovou	 a	 dětmi	 Václavem	 (*1866),	 Marií	
(*1868)	a	Kateřinou	(*1869).		Martinův	(*1814)	mladší	bratr	Jakub	
(*1829)	 žil	 s	 manželkou	 Barborou	 rozenou	 Kottovou	 a	 dětmi	
Annou	(*1868),	Magdalenou	(*1871)	a	Václavem	(*1877)	v	čp.	55.	
Jakub	Tolar	zemřel	v	říjnu	1883	a	 jeho	žena	Barbora	v	květnu	
1891.	
	 Vavřinec	 Tolar	 (*1846)	 s	 Kateřinou,	 rozenou	 Peškovou	
z	 Chlumčan	 a	 dětmi	 Petrem	 (*1870),	 Annou	 (*1872),	 Marií	
(1876-1879),	Barborou	(*1878),	Janem	(*1880)	žili	v	čp.	5.	Měli	7	
kusů	hovězího	dobytka	a	2	vepře.	
	 Vavřincův	syn	Petr	(*1870)	žil	s	manželkou	Kateřinou,	rozenou	
Jíchovou	 (*1870)	 a	 dětmi	 Josefem	 (*1893),	 Petrem	 (*1895),	
Vojtěchem	(*1897),	Marií	(*1898)	a	Antonínem	(*1902)	v	čp.	13.		
Petr	hospodářství	u	čp.	13	předal	synovi	Josefovi	(*1893),	který	
je	 dle	 sčítání	 lidu	 v	 roce	 1921	 uváděn	 jako	majitel.	 V	 jednom	
bytě	žil	 s	manželkou	Kateřinou	 (*1895)	původem	z	Chlumčan	
a	ve	druhém	bytě	žil	jeho	otec	se	zbytkem	rodiny.	Podle	kroniky	
Chlumčan	 je	v	 roce	1935	v	čp.	11	uváděn	 Josef	Tolar,	 v	čp.	13	
Josef	Tolar	v	čp.	128,	v	čp.	212	žil	Vojtěch	Tolar	(1897-1945).

Mgr. Eva Horová

Staré rody nejsou kompletní, neboť zveřejňování informací o současných 
obyvatelích (žijících osobách) není právně možné - podléhá souhlasu GDPR.
Rody jsou zpracovány z příslušných matrik a sčítání lidu z let 1869-1921
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Zapomenuté Chlumčanské projekty
DVĚ PATRA PRODEJNÍCH PLOCH 
V SOUSEDSTVÍ KULTURNÍHO DOMU
	 Společenské	 změny	 roku	 1989	 a	 nejbližších	 následných	 let	
se	 dotkly	 všech	 oblastí	 života	 obyvatel.	 Na	 nové	 společenské	
podmínky,	nároky	a	požadavky	musely	reagovat	i	samosprávy	
obcí	a	vedení	měst.	
	 Republika	tehdy	vstoupila	do	nového	věku	a	především	divoké	
období	 90.	 let	 minulého	 století	 začíná	 dnes	 být	 zajímavým	
studijním	tématem	nejrůznějších	oborů.	Také	v	Chlumčanech	
a	 na	 Hradčanech	 to	 byla	 doba	 v	 mnohých	 aspektech	 velice	
živoucí	a	různorodá.	
	 V	dnešním	ohlédnutí	vzpomeneme	dvou	stavebních	projektů,	
které	 měly	 být	 v	 Chlumčanech	 realizovány	 právě	 v	 tomto	
období.	Přehodnocením	tehdejších	priorit,	požadavků	občanů	a	
především	naprostého	ekonomického	přerodu	hospodářských	
podmínek,	nebyly		tyto	stavby	nikdy	realizovány.	
	 Projekt	nové	požární	zbrojnice	byl	po	roce	příprav	dokončen	
v	 květnu	 	 roku	 1990.	Novostavba	 v	 ceně	 2	 400	 000,-	měla	 být	
realizována	v	blízkosti	kulturního	domu	na	pozemku	č.p.	682.	
Patrová	budova	užitné	plochy	300	m2	měla	zahrnovat	tři	garáže,	
klubovnu,	 denní	 místnost	 a	 sociální	 zázemí.	 Vytápění	 mělo	
zajišťovat	 podzemní	 parovodní	 vedení	 z	 kotelny	 kulturního	
domu.	
	 Druhou	 stavbou,	 která	 měla	 být	 zahájena	 na	 přelomu	
roku	 1989/90	 byla	 realizace	 nákupního	 střediska.	 Také	 tento	
objekt	měl	 stát	 v	 sousedství	 kulturního	domu	a	měl	 využívat	
topného	 kolektoru	 stávající	 kotelny.	 Ta	 byla	 nadimenzována	
na	 takovou	výrobně	energetickou	kapacitu,	 že	při	 současném	
vytápění	kulturního	domu,	hasičárny	a	nákupního	centra	by	se	
pohybovala	na	85%	svého	výkonu.

	 Třípodlažní	budova	obchodního	domu	měla	v	přízemí	navrženu	
prodejnu	masných	 výrobků,	 ovoce	 a	 zeleniny.	 V	 následujících	
dvou	 patrech	 byly	 pro	 budoucí	 zákazníky	 připraveny	 prodejní	
plochy	průmyslového	zboží,	elektra,	domácích	potřeb	a	konfekce.	
	 Objekt	disponoval	rovněž	řadou	skladů	a	kanceláří	a	poprvé	se	
na	území	Chlumčan	uvažovalo	o	stavbě	bezbariérové.	Komfort	
zákazníků	se	sníženou	schopností	pohybu	měl	zajišťovat	výtah	
z	přilehlé	venkovní	rampy.	
	 Tato	 stavba	 byla	 v	 roce	 1990	 rozpočtována	 na	 4	 500	 000,-	
a	stejně	tak	jako	u	hasičská	zbrojnice	se	předpokládalo,	že	bude	
budována	v	 tzv.	akcích	 „Z“.	Tedy	za	výrazného	přispění	 reálně	
odpracovaných	hodin	spoluobčanů.	
	 Vzhledem	 k	 dobovým	 souvislostem	 je	 možná	 právě	 zde	
odpověď,	 proč	 k	 zahájení	 těchto	 staveb	 v	 Chlumčanech	 již	
nedošlo.

Stanislav Dvořák, radní obce
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